
 

Zápis z 3. ČLENSKÉ SCHŮZE DSO BRUNTÁLSKO 

Termín:  14.  12. 2023 v 9:00 h 

Místo:  Městský úřad Bruntál,  

Přítomno: 17 členů (viz prezenční listina) 

 

Návrh programu členské schůze: 

1. Úvod – procedurální záležitosti.  

2. Schválení zápisu z čl. schůze 7.11. 2023.  

3. Schválení programu členské schůze.  

4. Informace o činnosti výboru DSO.  

5. Kontrola plnění usnesení.  

6. Informace o stavu účtu Bruntálska, spořící účet (prodloužení). 

7. Návrh rozpočtu pro rok 2024.  

8. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu na roky 2025–2026. 

9. Dotační program pro zajištění a provoz zdravotních služeb v regionu DSO v roce 2024. 

10. Příprava revize Akčního plánu strategie rozvoje DSO-změny.  

11. Benchmarking obcí DSO.  

12. Vystoupení obce Ludvíkov.  

13. Vstup obce Horní Životice do DSO.  

14. Plnění Akčního plánu – vznik pracovní skupiny „školství“.  

15. Plnění Akčního plánu-sociální oblast 

16. Novela zákona o obcích: Jednodušší, efektivnější a hospodárnější fungování obcí a svazků obcí? 

17. Dopravní výchova pro I. Stupeň ZŠ a MŠ v ORP Bruntál 2023/2024. Odbor dopravně správních 
agend MěÚ Bruntál. 

18. Vzdělávání zástupců DSO – Komunitní energetika v ČR-aktuální stav, aneb příklady využití 
v konkrétních městech a obcích. Ing. Leopold Benda. 

19. Diskuse, různé. 

20. Závěr. 
 

Ad 1) Úvod – procedurální záležitosti 

Předseda svazku Bruntálsko pan Ing. Pavel König přivítal přítomné zástupce členských obcí a 

konstatoval, že na jednání je přítomno 17 členů a zasedání je tedy usnášeníschopné.  

Za zapisovatele zápisu určil projektovou manažerku svazku paní Ing. Petru Rybárovou a ověřovatele 

zápisu navrhl paní místopředsedu Radka Zatloukala. Navržení souhlasili. 

Návrh usnesení č. S03/01/2023 

Členská schůze určuje zapisovatele paní Ing. Petru Rybárovou, ověřovatele zápisu pana Radka 

Zatloukala. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 



Ad 2) Schválení zápisu z čl. schůze ze dne 7. 11. 2023 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König konstatoval, že zápis z minulé členské schůze jeho ověřovatelé 

v zákonné lhůtě ověřili a nebyla proti němu vznesena žádná námitka. 

Návrh usnesení č. S03/02/2023 

Členská schůze byla seznámena se zprávou ověřovatelů zápisu z členské schůze ze dne 7. 11. 2023. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 3) Schválení programu členské schůze  

Předseda svazku předložil návrh programu, který členové obdrželi ve standardním znění a který 

obsahuje jak procedurální otázky, tak záležitosti ekonomické, informace o dotačním programu a další. 

Hlavním bodem programu jednání je Návrh rozpočtu pro rok 2024, příprava aktivit pro další období a 

připravované změny Ministerstva vnitra platné od roku 2024. 

Návrh usnesení č. S03/03/2023 

Členská schůze schvaluje program 3. členské schůze v bodech 1–18: 

1. Úvod – procedurální záležitosti.  

2. Schválení zápisu z čl. schůze 7.11. 2023.  

3. Schválení programu členské schůze.  

4. Informace o činnosti výboru DSO.  

5. Kontrola plnění usnesení.  

6. Informace o stavu účtu Bruntálska, spořící účet (prodloužení). 

7. Návrh rozpočtu pro rok 2024.  

8. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu na roky 2025–2026. 

9. Dotační program pro zajištění a provoz zdravotních služeb v regionu DSO v roce 2024. 

10. Příprava revize Akčního plánu strategie rozvoje DSO-změny.  

11. Benchmarking obcí DSO.  

12. Vystoupení obce Ludvíkov.  

13. Vstup obce Horní Životice do DSO.  

14. Plnění Akčního plánu – vznik pracovní skupiny „školství“.  

15. Plnění Akčního plánu-sociální oblast 

16. Novela zákona o obcích: Jednodušší, efektivnější a hospodárnější fungování obcí a svazků obcí? 

17. Dopravní výchova pro I. Stupeň ZŠ a MŠ v ORP Bruntál 2023/2024. Odbor dopravně správních 
agend MěÚ Bruntál. 

18. Vzdělávání zástupců DSO – Komunitní energetika v ČR-aktuální stav, aneb příklady využití 
v konkrétních městech a obcích. Ing. Leopold Benda. 

19. Diskuse, různé. 

20. Závěr. 
 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 



 

Ad 4) Informace o činnosti Výboru DSO 

Předseda svazku informovalo činnosti DSO v roce 2023.  Zmínil se o kontrole účetnictví 

z Moravskoslezského kraje, která proběhla 2x, a to bez závad a zjištění. Zmínil se o vyhlášeném 

dotačním programu pro zajištění a provoz zdravotních služeb v regionu DSO, který byl vyhlášen pro rok 

2023. O podmínky dotačního programu se zajímalo 6 lékařů, v roce 2023 zatím nebyla podána žádná 

žádost o poskytnutí dotace. Informoval o změně odepisování kompostérů a převodu kompostérů do 

osobního vlastnictví v příštím roce po skončení udržitelnosti projektu. Dále se zmínil o výběrovém 

řízení na nového projektového manažera/manažerku, které proběhlo na začátku roku a o schválení 

dotace na činnost projektového manažera z Moravskoslezského kraje pro rok 2023. 

Informoval o hospodaření svazku za rok 2022, které skončilo ztrátou ve výši 26 096,32 Kč. Předpoklad 

pro rok 2023 je kladná nula. Mimořádné výdaje činily 25 000,- Kč za odměny účetní a bývalé projektové 

manažerky, dále 25 000,- Kč za převod webových stránek, 9 000,- Kč za pořízení notebooku a office, 

6 000,- Kč za účetní majetkový program. Nerealizované výdaje byly za cestovné, občerstvení, nájem 

kanceláře. 

 

Návrh usnesení č. S03/04/2023 

Členská schůze byla seznámena se zprávou o činnosti výboru DSO. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 5) Kontrola plnění usnesení 

Na minulém jednání Členské schůze nebylo nikomu konkrétně nic uloženo.  

 

Návrh usnesení č. S03/05/2023 

Členská schůze byla seznámena se zprávu o plnění usnesení. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 6) Informace o stavu účtu Bruntálska, spořící účet (prodloužení). 

Zůstatek na účtech DSO ke dni 14. 12. 2023 

• Účet u KB – 114. 389,21 Kč 

• Termínovaný účet - 350.000 Kč (úrok 6 %) 

• ČNB – 220 Kč 

• Pokladna – 4.373 Kč. 

 



 

Předseda informoval, že termínovaný vklad končí 14. 12. 2024. Navrhl opět prostředky ve výši 350.000 

Kč na 3 měsíce na nový termínový vklad vložit. Předpokládaný úrok je 5,5%. Členská schůze po diskusi 

souhlasí. Předseda toto zajistí ještě do konce roku 2023. 

Návrh usnesení č. S03/06/2023 

Členská schůze byla seznámena se stavem zůstatku na účtech DSO Bruntálsko. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 7) Návrh rozpočtu pro rok 2024 

Předseda svazku informoval o Návrhu rozpočtu pro rok 2024. Návrh rozpočtu aktuálně nepočítá 

s žádnými mimořádnými příjmy ani výdaji. 

Rozpočet DSO Bruntálsko na rok 2024 je sestavený jako deficitní. K dofinancování výdajů jsou použity 

vlastní prostředky minulých let ve výši 10 611,00 Kč.  

Příjmy ve výši 645 209,00 Kč jsou tvořeny členskými příspěvky jednotlivých obcí, doplatkem dotace 

z rozpočtu MSK na manažera, úrokovými výnosy z termínovaného vkladu a podíly obcí na zajištění a 

provoz zdravotnických služeb v regionu DSO  

Výdaje jsou v návrhu rozpočtu na rok 2024 naplánovány ve výši 655 820,00 Kč. 

 

Návrh usnesení č. S03/07/2023 

Členská schůze schvaluje rozpočet DSO Bruntálsko na rok 2024 dle přílohy v celkové výši: 

Celkové příjmy činí    645.209,00 Kč 

Financování tř. 8 celkem   +10.611,00 Kč 

Zdroje celkem     655.820,00 Kč 

Celkové výdaje činí    655.820,00 Kč 

 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

AD 8) Návrh střednědobého výhledu rozpočtu na roky 2025-2026. 

Předseda svazku informoval o Návrhu střednědobého rozpočtu na roky 2025-2026, které připravil pan 

účetní DSO Mgr. Ondřej Klech. 

 

 



 

Návrh usnesení č. S03/08/2023 

Členská schůze schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu svazku obcí Bruntálsko na období 2025-2026 

v předloženém znění. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 9) Dotační program pro zajištění a provoz zdravotních služeb v regionu DSO v roce 2024. 

Předseda svazku informoval členy o stavu dotačního programu pro zajištění a provoz zdravotních 

služeb v regionu DSO v roce 2023 a navrhuje tento program vyhlásit ve stejném znění i se stejnými 

parametry také pro rok 2024. 

 

Návrh usnesení č. S03/09/2023 

Členská schůze schvaluje vyhlášení dotačního programu pro zajištění a provoz zdravotních služeb 

v regionu DSO pro rok 2024. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 10) Příprava revize Akčního plánu strategie rozvoje DSO – změny. 

Předseda svazku informoval členy o stavu strategie rozvoje DSO Bruntálsko a nutnosti ji aktualizovat. 

Aktualizace proběhne vlastními silami svazku, prostřednictvím projektové manažerky ve spolupráci se 

starosty a starostkami. Aktualizace proběhne až na začátku roku 2024 a to z důvodu nové legislativy 

připravované Ministerstvem vnitra, kdy v lednu 2024 proběhne školení pro předsedy DSO ohledně 

aktualizovaného zákona o obcích. Pro aktualizaci je stěžejní zapojení všech členských obcí. 

Prostřednictvím jednoduchého dotazníku, který bude zaslán obcím, bude potřeba aktualizovat aktivity 

z vybrané oblasti strategie za svou obec nebo popřípadě doplnit nové. 

 

Návrh usnesení č. S03/10/2023 

Členská schůze ukládá Výboru DSO připravit podklady pro vyhodnocení strategie rozvoje DSO a 

úpravu. 

Termín úkolu: 15. 2. 2024 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 



 

Ad 11) Benchmarking obcí DSO. 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König navrhuje sestavit benchmarking obcí DSO ve vybraných 

oblastech. Inspiroval se v DSO Ústecko, kde už to takto ve svazku obcí funguje. Na základě jednoduché 

tabulky proběhne sběr dat od obcí ve vybraných oblastech, jako je např. množství odpadu na občana, 

výše místních poplatků, koeficient daně z nemovitostí, investice apod. 

 

Návrh usnesení č. S03/11/2023 

Členská schůze ukládá výboru DSO připravit podklady pro Benchmarking obcí DSO ve vybraných 

oblastech. 

Termín úkolu: 31. 1. 2024 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 12) Vystoupení obce Ludvíkov z DSO. 

Členská schůze byla na předešlém jednání seznámena s žádostí obce Ludvíkov o jejich vystoupení ze 

svazku DSO. Obec Ludvíkov na svém březnovém jednání schválila ukončení členství v DSO. Na začátku 

září nám toto obec zaslala na vědomí. 

Návrh usnesení č. S03/12/2023 

Členská schůze schvaluje ukončení členství obce Ludvíkov v DSO Bruntálsko ke dni 31. 12. 2023. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 13) Vstup obce Horní Životice do DSO. 

Předseda svazku informoval o projeveném zájmu obce Horní Životice vstoupit do DSO. Na základě 

Stanov sdružení obcí Bruntálsko však může svazek přijmout nového člena až po obdržení žádosti, která 

musí obsahovat usnesení zastupitelstva obce o vyslovení souhlasu s členstvím ve svazku a pověření 

příslušného zástupce obce v orgánech svazku. Zastupitelstvo obce Horní Životice zasedá v termínu až 

po našem jednání členské schůze DSO, proto DSO rozhodne o vstupu obce až na dalším jednání členské 

schůze v březnu 2024. 

Návrh usnesení č. S03/13/2023 

Členská schůze souhlasí se vstupem obce Horní Životice do DSO Bruntálsko. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 



 

Ad 14) Plnění Akčního plánu – vznik pracovní skupiny „školství“. 

Předseda svazku informoval o vzniku pracovní skupiny starostů a starostek „školství“, kteří 

mají v obci základní školu, pro předávání informací, zkušeností a dobré praxe. První setkání by 

mohlo proběhnout v Horním Benešově. Stěžejním bodem jednání budou finance, příklady 

dobré praxe a další. 

 

Návrh usnesení č. S03/14/2023 

Členská schůze byla seznámena s informací o plnění Akčního plánu v oblasti „školství“. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 15) Plnění Akčního plánu – sociální oblast. 

Předseda svazku předal slovo panu místopředsedovi Radkovi Zatloukalovi, který informoval o novém 

záměru ze sociální oblasti, a to vybudovat v Bruntále, v bývalém areálu nemocnice „dům se zvláštním 

režimem“. Sociální zařízení vybuduje soukromý subjekt za určitých podmínek. Město Bruntál projevilo 

zájem o 30 lůžek. Tato kapacita 30 lůžek je však dosti nákladná i pro město Bruntál, proto chce město 

Bruntál oslovit Horní Benešov a Vrbno pod Pradědem s nabídkou lůžek. Další lůžka budou již privátní. 

Potřeba takového typu sociálního zařízení je v našem regionu a zájem je velký. Provoz jednoho lůžka 

vychází přibližně na 250 tis. Kč za rok. V prosinci 2023 se má ještě k tomu tématu uskutečnit schůzka 

se zástupci Moravskoslezského kraje. 

 

Návrh usnesení č. S03/15/2023 

Členská schůze byla seznámena s informací o plnění Akčního plánu – sociální oblast. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 16) Novela zákona o obcích: jednodušší, efektivnější a hospodárnější fungování obcí a 

svazků? 

Novela zavádí nový pojem Společenství obcí, kdy územní spolupráce je vymezena územím ORP. Členská 

obce může nově využít tzv. „létajícího úředníka“, který je zaměstnancem společenství obcí. Ten má 

postavení úředníka územního samosprávného celku, zařazeného do obecního úřadu a vykonává pro 

členské obce přenesenou působnost státní správy. Prostřednictvím tohoto úředníka však nemohou 

obce vykonávat přenesenou působnost podle volebních zákonů. Společenství obcí vyžaduje novou 

registraci na krajském úřadě. Více informací obdržíme v lednu 2024. 

 

 



Návrh usnesení č. S03/16/2023 

Členská schůze byla seznámena o novele zákona o obcích. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 17 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 17) Dopravní výchova pro I. stupeň ZŠ a MŠ v ORP Bruntál 2023/2024. Odbor dopravně správních 

agend MěÚ Bruntál. 

Paní Bc. Jana Pallová Zborovská z odboru dopravně správních agend Městského úřadu Bruntál 

připravila prezentaci pro obce o dopravní výchově pro I. Stupeň ZŠ a MŠ. Prezentace bude zaslána 

obcím mailem. Na Městském úřadě v Bruntále fungují dvě lektorky, což je pro celé ORP velmi málo, 

proto byl návrh z její strany proškolit další preventisty, kteří by tak mohli ve školách školit. Zmínila se 

také o dostupnosti školících materiálů, které jsou zdarma přes krajského koordinátora Besip a jsou 

připraveny v atraktivní interaktivní formě pro děti. Jedním z cílů dopravní výchovy je získání průkazu 

cyklisty (děti 4.a 5. třída ZŠ).  Dopravní výchova může být vedena např. i formou kroužků či v rámci SVČ. 

 

Ad 18) Vzdělávání zástupců DSO – Komunitní energetika v ČR-aktuální stav, aneb příklady využití 

v konkrétních městech a obcích. Ing. Leopold Benda. 

Proběhlo školení na téma komunitní energetika s příklady využití v konkrétních městech 

prostřednictvím zástupce firmy BENEKOV ESCO s. r. o. Školení bylo velmi zajímavé. Členové svazku 

obdrželi tištěnou prezentaci.  

 

Ad 19) diskuse, různé. 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König představil plán na příští rok.  

V plánu je:   

- společný elektronický katalog akcí (květen-září 2024) + Mikroregion Slezská Harta. 

- Příprava reprezentačního plesu DSO Bruntálska v roce 2025. 

- Setkání pracovních skupin-školství, cestovní ruch, spolupráce s MAS Hrubý Jeseník aj. 

- Vstup do Výboru DSO při SMOČR. 

- Propojení DSO s MAS Hrubý Jeseník x Mikroregion Slezská Harta. 

Dále se zmínil o to, co je potřeba dále řešit. a to je: 

- Úspora prostředků při zajišťování GDPR, společných nákupech – toto má vazbu na získaná data 

z benchmarkingu. 

- Vzájemná výměna informací a sdílení dobré praxe. 

- Pořádání vzdělávacích akcí. 

- Odpadová problematika – toto má vazbu na získaná data z benchmarkingu. (možné další téma 

vzdělávání). 

- Komunitní energetika. 

- Meziobecní spolupráce při činnosti obecní policie. 

 

 



 

Ad 20) Závěr. 

Předseda svazku pan Pavel König poděkoval přítomným za účast, popřál všem krásné vánoční svátky a 

ukončil jednání schůze. 

 

Zapsala: Ing. Petra Rybárová 

Vyhotoveno dne: 15. 12. 2023 

 

Ověřil dne:  

 

 

 

Radek Zatloukal, místopředseda     Ing. Pavel König, předseda 
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